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            PROTOKÓŁ  Nr XXII/12 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 9 listopada 2012 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 
Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych,  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 15²0.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Renata Tomczak – Radna Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Andrzej Kaczanowicz – Radny Rady Powiatu, 

• Zbigniew Rewkowski – Kierownik Obiektów Sportowych, 

• Marianna Przychodni  – Prezes RWiK Białogard, 

• Henryk Niwiński – RWiK Białogard,  

• Robert Galicki – Prezes OSP Bobolice, 

• Aleksandra Sidorska – Środkowopomorska Grupa Działania Koszalin,  

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
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  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 27 września 2012 roku.  

  3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. „Połowinki Środkowopomorskiej Grupy Działania” – stopień wykonania budżetu Lokalnej 

Strategii Rozwoju oraz bieżące zadania w zakresie rozwoju obszarów wiejskich”. 

5. Sprawozdanie z działalności hali widowiskowo-sportowej w Bobolicach przy ul.         

Głowackiego za okres I-IX 2012 roku.  

6. Informacje na temat stanu dróg na terenie gminy Bobolice. 

7. Informacja o stanie zaawansowania prac nad wdrożeniem nowej ustawy „śmieciowej”.  

8. Informacja o oświadczeniach majątkowych za 2011 rok.  

9. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

1) zmian w budżecie gminy na 2012 rok; 

2) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata         2012-2025; 

 3) zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań 

z tytułu zaciągniętych kredytów i emisji obligacji przez gminę Bobolice;  

 4) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki     i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2012; 

5) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującego członkom ochotniczej 

straży pożarnej miasta i gminy Bobolice za udział w działaniu ratowniczym lub szkoleniu 

pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub gminę; 

6) przyjęcia rocznego „Programu współpracy Gminy Bobolice z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na 2013 rok”; 

7) uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta i gminy 

Bobolice; 

8) określenia metod ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki opłaty; 

9) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, terminu i miejscu składania deklaracji przez właścicieli nieruchomości 

zamieszkałej; 

10) określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi; 

11) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi;  

12) ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 
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13) zwolnień w podatku od nieruchomości; 

14) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru informacji i deklaracji na   podatek 

od nieruchomości; 

15) ustalenia stawek podatku od środków transportowych; 

16) ustalenia ceny sprzedaży drewna dla celów podatku leśnego oraz wysokości stawek 

podatku  leśnego; 

17) wielkości środków publicznych przeznaczonych na udzielenie pomocy w ramach 

zwolnień z podatku od nieruchomości; 

18) ustalenia ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego oraz stawek podatku rolnego; 

19) opłaty od posiadania psów; 

20) zwolnień w opłacie od posiadania psów; 

21) określenia zasad ustalania i poboru oraz terminu płatności i wysokości stawki          

opłaty miejscowej na terenie gminy Bobolice; 

22) wysokości stawek opłaty targowej oraz terminów płatności i sposobu jej    poboru na 

terenie gminy Bobolice; 

23) ustalenia inkasentów pobierających podatek od nieruchomości, podatek rolny, leśny, 

opłatę od posiadania psów oraz opłatę targową i miejscową na terenie gminy Bobolice; 

24) zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu nieruchomości gruntowej 

położonej na terenie miasta Bobolice; 

25) przystąpienia Gminy Bobolice do wspólnej realizacji projektu „Wrota Parsęty II – 

Usługi społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu Parsęty”; 

26) ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1m³ usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków z terenu miasta i gminy Bobolice;  

10.  Trybuna sołecka. 

11. Trybuna obywatelska. 

12. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

13. Zakończenie obrad. 

 

Pani Grażyna Wiater-Ubysz Zastępca Burmistrza zgłosiła autopoprawki do uchwał nr 7, 8, 9 

porządku obrad.   

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XXI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 27 września 2012 roku był 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 
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zaproponował przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XXI sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   
Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła sprawozdanie z pracy burmistrzów w 

okresie między sesjami: 

* 28.09.2012r. odbyła się uroczystość nadania imienia Gimnazjum w Dargini im. Czesława 

Miłosza; 

* w dniach 29-30.09.2012r. delegacja gminy Bobolice uczestniczyła w obchodach „Dni 

Gminy Jaszuny”, 610-lecie istnienia gminy Jaszuny oraz odpust Parafii pw. św Teresy od 

Dzieciątka Jezus w Jaszunach.; 

* 1.10.2012r. w Zakładzie Karnym w Starem Bornem odbyło się spotkanie, które miało na 

celu nieodpłatne przekazanie wyremontowanego samochodu od ZK na stan jednostki OSP 

Drzewiany; 

*13.10.2012r. dla jednostki OSP Porost Pani Burmistrz przekazała sprzęt zakupiony przez 

Urząd Miejski i inne jednostki w związku z przygotowaniem jednostki OSP w Poroście do 

wejścia od 2014 roku do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego; 

* 5.10.2012r. odbyło się spotkanie z Komendantem Komendy Policji w Koszalinie Panem 

Wiesławem Tylem w sprawie organizacji w gminie Bobolice powiatowego święta Policji; 

* 6.10.2012r. odbyła się wizyta w Bobolicach grupy 40 osobowej z Niemiec byłych 

mieszkańców Pomorza zachodniego i Pomorza środkowego; 

* wyjazd Pani Grażyny Wiater-Ubysz Zastępcy Burmistrza z udziałem Radnych do RWiK w 

temacie zatrzymania cen wody i ścieków. Temat jest systematycznie realizowany; 

* konkurs „Przyjazna wieś” ogłoszony przez Zachodniopomorski Ośrodek Doradztwa 

Rolniczego w Barzkowicach – II miejsce zdobył projekt z PROW na świetlicę w Kłaninie i 

Kurowie, nagroda 2,5 tyś. zł; 

* 12.10.2012r. udział Burmistrzów w obchodach Dnia Edukacji Narodowej, w związku z tym 

świętem 6 nauczycieli i 1 dyrektor otrzymało nagrodę Burmistrza; 

* 18-19.10.2012r. odbyła się wizyta Państwa Logal z Niemiec, Prezes Stowarzyszenia Młodzi 

Europejczycy przywiózł dary dla świetlicy wiejskiej Głodowa. Najważniejszą częścią tej 

wizyty była informacja na temat tygodnia europejskiego, który ma się odbyć w Bobolicach w 

2013 roku zaplanowany na 7-12 maj. Będzie to wielkie wydarzenie i wiążą się z tym różne 

przedsięwzięcia, do gminy zjedzie się młodzież z Demmin, Litwy, Gimnazjum ze Szczecina, 
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Dom Dziecka ze Szczecina łącznie około 200 osób młodzieży, które będą 

uczestniczyły w tym wydarzeniu. Do Bobolic zjadą także eurodeputowani z Polski i Niemiec. 

Patronat honorowy obejmie kanclerz Angela Merkel, zostało wystosowane pismo z 

zapytaniem o objęcie patronatu ze strony Polski do premiera Donalda Tuska. Wydarzenie to 

będzie bezkosztowe dla gminy Bobolice, środki z zewnątrz; 

* 18.10.2012r. Pani Burmistrz reprezentowała gminę Bobolice na uroczystości 40-lecia 

powołania redakcji telewizyjnej w Szczecinie oddział w Koszalinie;  

* 19.10.2012r. odbyła się I Bobolicka Gala Przedsiębiorczości; 

* 25.10.2012r. odbyło się spotkanie z rolnikami, udział w spotkaniu wzięło 31 osób, w tym 23 

rolników, a pozostałe osoby były z instytucji okołorolniczych; 

* projekt grupy producenckie – poszukiwani są chętni rolnicy, młodzież bezrobotna, która ma 

powiązanie z działalnością rolniczą, którą prowadzą np. rodzice tej osoby i jest na utrzymaniu 

rodziców. Jest możliwość przeszkolenia się i zdobycia doświadczenia w takim zakresie, żeby 

tworzyć na bazie tego co mamy grupy producenckie, szczegółowe informacje w BWS oraz u 

pracownika Urzędu Miejskiego; 

*  27.10.2012r. odbył się Gminny Dzień Seniora Złota Jesień na hali widowiskowo-

sportowej; 

* 29.10.2012r. odbyła się dyskusja publiczna nad przyjęciem założeń w projekcie studium 

Janowiec; 

* na 13.11.2012r. Pani Burmistrz zaprosiła radnych z miasta na spotkanie w sprawie 

omówienia przygotowań do spotkania z mieszkańcami miasta Bobolice zaplanowanymi na 

dzień 22 i 23 listopada br; 

* Pani Burmistrz poinformowała, że 13 grudnia 2012 roku od 13.00 do 16.30 odbędą się 

świąteczne spotkania uliczne – kiermasz; 

* internet bezprzewodowy – firma ATEL realizuje projekt dotyczący przesyłu 

szerokopasmowego sygnału internetowego, realizowany na bazie 24 miejscowości. Podpisane 

są umowy z terminami rozpoczęcia prac, problem jest w m. Przydargiń z lokalizacją masztu. 

W miesiącu lutym ma być już dostępny szybki internet.  

  

Ad.4. „Połowinki Środkowopomorskiej Grupy Działania”- stopień 

wykonania budżetu Lokalnej Strategii Rozwoju oraz bieżące zadania w 

zakresie rozwoju obszarów wiejskich.  
W tym miejscu głos zabrała Pani Aleksandra Sidorska przedstawiciel Fundacji 

Środkowopomorskiej Grupy Działania. Pani Aleksandra Sidorska poinformowała, że gmina 

Bobolice jest członkiem ŚGD i wspólnie realizuje Program Rozwoju Obszarów Wiejskich na 

lata 2007-2013. Jest to tzw. półmetek realizacji Lokalnej Strategii Rozwoju. Pani Aleksandra 
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Sidorska przedstawiła film, który przybliżył informacje o Fundacji – film stanowi 

załącznik do protokołu. Następnie przedstawiona została prezentacja dotycząca Fundacji 

ŚGD, która zawierała następujące informacje: (prezentacja stanowi załącznik do protokołu).  

1. Stopień wykonania budżetu Środkowopomorskiej Grupy Działania – prezentacja 

zrealizowanych inwestycji oraz miękkich projektów w ramach działania 413 

Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju. Przedstawienie możliwości aplikowania o 

środki w pozostałym okresie programowania LEADER.  

2. Nordic Walking Park Pomorza Środkowego – projekt wytyczenia i oznakowania min. 

190 km tras Nordic Walking na terenie 11 gmin członkowskich. 

3. Zadania Środkowopomorskiej Grupy Działania zaplanowane w roku 2013 (m.in. 

konkursy w ramach działania 413 Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju oraz 

dofinansowanie przedsięwzięć kulturalno –sportowo - turystyczno-oświatowych na 

obszarze działania Lokalnej Strategii Rozwoju). 

Radny Pan Radosław Serowski zapytał jakie jest dofinansowanie przy małych projektach jak 

place zabaw czy budowa boisk ? 

Pani Aleksandra Sidorska odpowiedziała mówiąc, że dofinansowanie wynosi 80%, wartości 

projektu 25 tyś. zł.   

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza dokonała podsumowania mówiąc, że gminę Bobolice w 

ŚGD reprezentuje Pani Sekretarz Krystyna Dobrzańska. Uzyskane dofinansowania: 

* „Gminny Dzień Rodzinny” – 4,5 tyś. zł 

* Dożynki Powiatowe w 2011 roku  

* remont M-GOK w Bobolicach – 160.744 tyś. zł  

* budowa infrastruktury rekreacyjno-sportowej w Kłaninie 166,886 tyś. zł  

* obecnie realizowana inwestycja ul. Szpitalna/Głowackiego 132 tyś. zł 

* podpisana umowa na siłownię zewnętrzną i plac zabaw, który powstanie przy hali 

widowiskowo-sportowej 54,812 tyś. zł  

* podpisana umowa na budowę tarasu widokowego z infrastrukturą turystyczno -

komunikacyjną – 295,568 tyś. zł 

* Legendy Bobolickie – 8,500 zł 

* podpisana umowa na organizację I Bobolickiego Rajdu Nording Walking „Śladami 

przeszłości na drodze do tu i teraz” 

* podpisana umowa na realizację projektu „Śladami przeszłości” – oznakowanie i wytyczenie 

miejsc szlaku pieszego - 20 tyś. zł  

* dwóch rolników z terenu gminy Bobolice otrzymało dofinansowanie na zakup sprzętu 

rolniczego 
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* obecnie trwają przygotowania do złożenia nowych wniosków na nabór ogłoszony 

przez ŚGD 

Na zakończenie Pani Burmistrz podziękowała za dotychczasową dobrą i miłą współpracę 

gminy Bobolice z ŚGD dla całego zarządu.   

 

5. Sprawozdanie z działalności hali widowiskowo-sportowej w Bobolicach 

przy ul. Głowackiego za okres I-IX 2012 roku.  
 

Informacje przedstawił Pan Zbigniew Rewkowski Kierownik Obiektów Sportowych w 

Bobolicach. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę i zaprosił wszystkich zebranych na słodki 

poczęstunek zorganizowany przez Środkowopomorską Grupę Działania.  

 

6. Informacje na temat stanu dróg na terenie gminy Bobolice.  
Informacje w formie prezentacji przedstawiła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza. 

Prezentacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak powiedział, że jak jest wykonywany remont drogi przez 

ZUKiO to nie jest od razu robione odwodnienie.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że gdzie jest to możliwe i 

finanse na to pozwalają to odwodnienie jest wykonywane.  

 

Radna Pani Bożena Aksiutin powiedziała, że prosiła o uwzględnienie w budżecie roku 2013 

lub 2014 zadań dotyczących remontu budowy, remontu chodników parkingów i dróg, które 

wymagają poprawy ulic Wyspiańskiego, Matejki oraz Seligera. Wykonanie parkingów jest 

konieczne ze względu na dużą ilość samochodów, które stają na chodnikach. Ostatnie 

zdarzenie – pożar  mieszkania – okazało się, że straż pożarna nie miała możliwości 

dojechania do palącego się mieszkania.   

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że ostatnie zdarzenie pokazało jak 

konieczna jest budowa parkingów. Jest to wielki problem, z którym należy się zmierzyć.  

 

Radna Pani Zofia Kęcel podziękowała pracownikom ZUKiO za wykonanie chodnika na ul. 

Wyspiańskiego. Chodnik został wykonany fachowo i solidnie.  
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Ad. 7. Informacja o stanie zaawansowania prac nad wdrożeniem 

nowej ustawy „śmieciowej”.  
Pani Grażyna Wiater-Ubysz Zastępca Burmistrza przedstawiła informacje dotyczące nowej 

ustawy „śmieciowej” . Informacje stanowią załącznik do protokołu.  

 

Ad. 8. Informacja o oświadczeniach majątkowych za 2011 rok.  
Informacje o oświadczeniach majątkowych przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Pan 

Zdzisław Czarnecki. Przedstawione informacje stanowią załącznik do protokołu. 

  

Ad. 9. Podjęcie uchwał w sprawach: 
Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.  
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta  14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  

 

2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2012-

2025.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”   
 
3) w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na spłatę wcześniej zaciągniętych 

zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i emisji obligacji przez gminę Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  
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W uchwale budżetowej na 2012 rok , w załączniku nr 3 Przychody i rozchody 

budżetu gminy Bobolice w 2012 roku uwzględniony został kredyt w wysokości 1494360,17 

zł. Po wprowadzonych zmianach w ciągu roku wartość planowanego kredytu zmniejszono do 

wysokości 1 327 424,17 zł. Po analizie i weryfikacji realizowanych dochodów i wydatków w 

roku budżetowym celem prawidłowego zamknięcia roku budżetowego – wysokość kredytu 

powinna stanowić kwotę 1 405 000 zł. z przeznaczeniem na pokrycie zaciągniętych 

zobowiązań z lat ubiegłych.  

Kredyt niniejszy uwzględnia koszty zmniejszenia obciążeń mieszkańców gminy 

Bobolice, a zwiększa gminy na zadaniach związanych z zamknięciem projektów na 

gospodarce wodno-ściekowej gminy Bobolice.  

Kredyt proponuje się zaciągnąć na okres 5 lat z okresem karencji 1,5 roku 

budżetowego. Do założeń wartości kredytu i kosztów jego obsługi przyjęto wskaźnik – 

stawkę WIBOR 3M, która na dzień 23.10.2012 stanowi wysokość 4,76%. Koszt odsetek i 

prowizji przygotowawczej planowany jest na poziomie 365 755,60 zł. 

Uchwała w sprawie zmian w WPF-ie przedstawia sytuację finansową gminy wraz z jej 

wskaźnikami zadłużenia, tj. na koniec 2012 roku po zaciągnięciu kredytu wskaźnik 

zobowiązań do dochodów ogółem stanowić będzie poziom 52,35% na 60% max oraz 

planowana łączna kwota spłaty zobowiązań do dochodów ogółem 9,75% na 15% max wg 

ustawy o finansach publicznych.  

Radny Pan Radosław Serowski powiedział, że osobiście wychodzi z założenia, że jeżeli się 

nie ma na coś pieniędzy to nie podejmuje się zadań. Nie jest dobrym pomysłem wziąć kredyt 

na wcześniejsze zobowiązania ponieważ odsetki płaci się podwójnie i nigdy nie będzie za 

tym, żeby wziąć kredyt po to, żeby spłacić poprzedni. Rozumie wzięcie kredytu tylko na daną 

inwestycję, która zostanie zrealizowana.  
 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym”.  

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2012.  

  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.   
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W związku ze zmianą w roku budżetowym  i po uchwaleniu budżetu na rok 2012 

wysokości składki na ubezpieczenie rentowe wprowadza się zwiększenie planu wydatków na 

zadanie nr 7.1 Wynagrodzenie członków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych z zadania nr 3.4 Dofinansowanie instytucji i organizacji prowadzących 

działalność na rzecz profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych o kwotę 995,64 

zł. 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

  

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

5) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującego członkom 

ochotniczej straży pożarnej miasta i gminy Bobolice za udział w działaniu ratowniczym 

lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub gminę.      
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic.  

 

Dotychczasowa  wysokość  ekwiwalentu  dla członków  ochotniczych straży  pożarnych  z 

terenu miasta i gminy Bobolice  za udział w działaniach  ratowniczych i udział   w szkoleniu 

pożarniczym  od 2008 roku nie była  podwyższana.  

W związku z powyższym  wnoszę  o podwyższenie  ekwiwalentu o 2 zł za udział w 

działaniach ratowniczych, czyli z 12 zł na 14 zł. Na dotychczasowym poziomie pozostawić 

stawkę za szkolenie  pożarnicze czyli 6 zł 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

W tym momencie Przewodniczący Rady ogłosił 5-cio minutowa przerwę.  

 

6) w sprawie przyjęcia rocznego „Programu współpracy Gminy Bobolice z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art.3 ust.3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2012 rok”.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Grażyna Wiater-Ubysz Zastępca Burmistrza.    
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„Program współpracy Gminy Bobolice z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2013 rok” został opracowany w celu sprecyzowania zakresu współdziałania 

na zasadzie partnerstwa, określa reguły współpracy i zakres zadań merytorycznych. 

Działalność oraz zaangażowanie podmiotów prowadzących działalność pożytku publicznego, 

zaliczonych głównie do trzeciego sektora, w sferze realizacji zadań publicznych jest istotą 

funkcjonowania demokratycznego społeczeństwa obywatelskiego. Organizacje pozarządowe 

działające na terenie gminy Bobolice, realizujące zadania w zakresie różnych inicjatyw 

społecznych są ważnymi partnerami dla samorządu, ponieważ podejmując różne inicjatywy 

działają na rzecz dobra społeczności lokalnej. Współpraca organizacji pozarządowych z 

samorządem terytorialnym stwarza szansę na lepsze zorganizowanie wspólnego celu: 

poprawy jakości życia mieszkańców naszej gminy. 

Uchwalenie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego jest realizacją obowiązku wynikającego z 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Celem Programu jest określenie 

kierunków działań, zasad, form i płaszczyzn współpracy oraz priorytetów i zamierzeń 

jednostki samorządu terytorialnego na dany rok. Przy opracowywaniu Programu 

wykorzystano doświadczenia wypływające  

z realizacji analogicznych programów w latach 2005-2012.  

Zgodnie z art. 5a ust. 1 ustawy z dn. 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i 

wolontariacie program zawiera w szczególności: 

1) cel główny i cele szczegółowe programu; 

2) zasady współpracy; 

3) zakres przedmiotowy; 

4) formy współpracy, o których mowa w art. 5 ust. 2; 

5) priorytetowe zadania publiczne; 

6) okres realizacji programu; 

7) sposób realizacji programu; 

8) wysokość środków planowanych na realizację programu; 

9) sposób oceny realizacji programu; 

10) informację o sposobie tworzenia programu oraz o przebiegu konsultacji;  

11) tryb powoływania i zasady działania komisji konkursowych do opiniowania ofert w 

otwartych konkursach ofert. 

Projekt programu podlegał konsultacjom zgodnie z uchwałą Nr XLIII/396/2010 RADY 

MIEJSKIEJ W BOBOLICACH z dnia 27 sierpnia 2010 r. w sprawie szczegółowego sposobu 

konsultowania z radami działalności pożytku publicznego lub organizacjami pozarządowymi i 
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podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących 

działalności statutowej tych organizacji. 

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

7) w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 

i gminy Bobolice.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Grażyna Wiater-Ubysz Zastępca Burmistrza. 

Zgodnie z art. 4 ust. 1 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (tekst 

jednolity Dz. U.2012 poz. 391) do wyłącznych kompetencji Rady Miejskiej w Bobolicach 

należy uchwalanie regulaminu utrzymania porządku i czystości na terenie miasta i gminy 

Bobolice. 

Zakres uregulowań określony jest w art. 4 ust. 2 ustawy o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach stanowi katalog zamknięty i obejmuje m. in.: określenie sposobu 

realizacji selektywnego gromadzenia i odbierania odpadów, częstotliwość i sposób 

pozbywania się odpadów komunalnych, obowiązków dotyczących utrzymywania zwierząt 

domowych oraz gospodarskich oraz wyznaczania obszarów podlegających deratyzacji. 

Zgodnie z art. 4 ust. 3 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, rada 

miejska ma obowiązek dostosować regulamin do wojewódzkiego planu gospodarki odpadami 

w terminie 6 miesięcy od dnia uchwalenia tego planu. Sejmik Województwa 

Zachodniopomorskiego uchwalił uchwałą Nr XVI/218/12 w dniu 29 czerwca 2012 r.  Plan 

Gospodarki Odpadami dla Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2012-2017 z 

uwzględnieniem perspektywy na lata 2018-2023.  Rada Miejska w Bobolicach przyjęła 

obowiązujący „Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie miasta i gminy 

Bobolice” uchwałą Nr XLVI/427/10 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 10 listopada 2010 

roku. Wobec nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku konieczne jest przyjęcie 

nowego „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta i gminy Bobolice”. 

Ze względu na potrzebę dbałości o jakość stanowionego prawa oraz spójność wprowadzanych 

przepisów, zdecydowano o zaniechaniu nowelizacji istniejących przepisów na korzyść 

przygotowania i przyjęcia nowego projektu „Regulaminu”. 

Nowy regulamin precyzyjnie określa zasady dotyczące : 
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1)  wymagań w zakresie utrzymania czystości i porządku na terenie nieruchomości 

obejmujących: 

a) prowadzenie we wskazanym zakresie selektywnego zbierania i odbierania odpadów 

komunalnych, w tym powstających w gospodarstwach domowych przeterminowanych 

leków i chemikaliów, zużytych baterii i akumulatorów, zużytego sprzętu 

elektrycznego i elektronicznego, mebli i innych odpadów wielkogabarytowych, 

odpadów budowlanych i rozbiórkowych oraz zużytych opon, a także odpadów 

zielonych, 

b) uprzątanie błota, śniegu, lodu i innych zanieczyszczeń z części nieruchomości 

służących do użytku publicznego, 

c) mycie i naprawy pojazdów samochodowych poza myjniami i warsztatami 

naprawczymi; 

2) rodzaju i minimalnej pojemności pojemników przeznaczonych do zbierania odpadów 

komunalnych na terenie nieruchomości oraz na drogach publicznych, warunków 

rozmieszczania tych pojemników i ich utrzymania w odpowiednim stanie sanitarnym, 

porządkowym i technicznym, przy uwzględnieniu: 

a) średniej ilości odpadów komunalnych wytwarzanych w gospodarstwach domowych 

bądź w innych źródłach, 

b) liczby osób korzystających z tych pojemników; 

3) częstotliwości i sposobu pozbywania się odpadów komunalnych i nieczystości ciekłych z 

terenu nieruchomości oraz z terenów przeznaczonych do użytku publicznego; 

4) innych wymagań wynikających z wojewódzkiego planu gospodarki odpadami; 

5) obowiązki osób utrzymujących zwierzęta domowe, mających na celu ochronę przed 

zagrożeniem lub uciążliwością dla ludzi oraz przed zanieczyszczeniem terenów 

przeznaczonych do wspólnego użytku; 

6) wymagania utrzymywania zwierząt gospodarskich na terenach wyłączonych z produkcji 

rolniczej, w tym także zakazu ich utrzymywania na określonych obszarach lub w 

poszczególnych nieruchomościach; 

7) wyznaczania obszarów podlegających obowiązkowej deratyzacji i terminów                                    

jej przeprowadzania. 

Zgodnie  art. 4 ust. 1 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku zasięgnięto i uzyskano 

opinię Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego dotyczącą zapisów Regulaminu. 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Radny Pan Zdzisław Strzelczak powiedział, że nowe przepisy bardzo obciążają 

kosztami mieszkańców.  

Radna Pani Bożena Aksiutin zapytała, że jeżeli w pracach zespołu ds. wdrażania ustawy o 

utrzymaniu czystości i porządku brali udział przedstawiciele wspólnot mieszkaniowych to 

można uznać, że tym samym została przeprowadzona konsultacja z mieszkańcami?  

Pani Grażyna Wiater-Ubysz powiedziała, że należy to traktować jako konsultacje z 

mieszkańcami. Regulamin ulegał zmianom pod wpływem spotkań i uwag zespołu, który 

został do tego powołany.  

Radna Pani Bożena Aksiutin dodała, że obawia się zarzutów od indywidualnych odbiorców, 

że regulamin nie był z nimi uzgadniany. Pani Radna zapytała czy regulamin można podjąć na 

następnej sesji, a w momencie spotkań z mieszkańcami 22 i 23 listopada omówić ten temat.  

 

Radna Pani Zofia Kęcel powiedziała, że przedstawiciele wspólnot nie podzielili się z 

mieszkańcami informacjami na temat regulaminu. Poprosiła o poddanie konsultacjom 

regulamin dla szerszego grona mieszkańców. W wielu gminach poddaje się taki regulamin 

konsultacjom i w Bobolicach też tak powinno być.  

 

Pani Skarbnik Beata Sempołowicz powiedziała, że przedstawiony Radnym regulamin został 

opracowany w oparciu na tych samych zapisach, które obowiązywały dotychczas. Dodano 

tylko obowiązki wynikające z nowej ustawy o utrzymaniu czystości, są to wymogi ustawowe, 

które zostały wpisane w regulamin. Regulamin został doprecyzowany i zaopiniowany przez 

sanepid. Konsultacje, które były w takim gronie okazały się wystarczające. Ze względu, że 

dokument ten podlega publikacji należy podjąć go do 30 listopada 2012 roku ponieważ musi 

zacząć obowiązywać z dniem 1 stycznia 2013 roku. W momencie niepodjęcia tej uchwały 

zaczynają się problemy z wdrożeniem nowego systemu.    

 

Radny Pan Radosław Serowski powiedział, że w regulaminie jest zapis, że właściciele 

nieruchomości, na których znajdują się dzikie wysypiska śmieci zobowiązani są na własny 

koszt do uprzątnięcie tych śmieci. Pan Radny nie zgadza się z tym ponieważ to gmina jest 

odpowiedzialna za utrzymanie czystości. Może bardziej zaangażować Straż Miejską do 

pilnowania, żeby do takich sytuacji nie dochodziło.  

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że ustawa idzie w tym kierunku, żeby śmieci nie 

były wyrzucane. Każda rodzina będzie musiała płacić za śmieci i nie będzie opłacalne 

wyrzucanie śmieci na czyjeś posesje.  
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Pani Grażyna Wiater-Ubysz powiedziała, że założeniem regulaminu utrzymania 

czystości jest odbiór każdej ilości śmieci. Jeżeli zdarzy się taka sytuacja, że na czyjeś posesji 

znajduje się dzikie wysypisko śmieci to te śmieci będzie można bez konsekwencji odstawić 

do przedsiębiorcy. Przedsiębiorca z przetargu będzie zobligowany odebrać każdą ilość śmieci 

z punktu przy posesji. Jeżeli chodzi na dzień dzisiejszy to gmina bardzo często likwiduje 

dzikie wysypiska na własny koszt. Nie będzie też kary za to, że nie wytwarzamy jakiegoś 

rodzaju śmieci.    

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza dodała, że obecnie jak i w nowym regulaminie jest zapis, 

że śmieci są własnością tej osoby, na terenie której nieruchomości one się znajdują, taki zapis 

wynika z ustawy o utrzymaniu czystości w gminach. Zmiana będzie na lepsze w tym 

przypadku, że nie zapłacimy za wywóz tych śmieci, jedynie dostarczyć do punktu odbioru 

śmieci przy swojej posesji.    

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

8) w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty.   

 Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Grażyna Wiater-Ubysz Zastępca Burmistrza. 

 Z mocy prawa, ustawą z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach, gminy zostały zobowiązane do zorganizowania odbierania odpadów komunalnych    

z nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy. Natomiast nieruchomości 

niezamieszkałe mogą pozostać poza systemem. Takie rozwiązanie ma zastosowanie na 

terenie gminy Bobolice. Właściciele nieruchomości niezamieszkałych, w tym lokali 

użytkowych mają obowiązek samodzielnie podpisać indywidualne umowy na odbiór 

odpadów.   

Uchwała w zakresie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

odbieranymi od właścicieli nieruchomości zamieszkałych, stawki takiej opłaty -  są jednym z 

elementów wdrażania zasad jej funkcjonowania. 

Opłata za gospodarowanie odpadami komunalnymi, zgodnie z treścią art. 6j ww. ustawy  

stanowi iloczyn stawki opłaty ustalonej niniejszą uchwałą i liczby mieszkańców 

zamieszkujących daną nieruchomość. 

Zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach rada ma obowiązek ustalić 

niższe stawki, jeżeli odpady są zbierane w sposób selektywny. W projekcie uchwały 

uwzględniono wymogi ustawowe, proponując obniżenie stawek opłaty, jeśli odpady zbierane 

są w sposób selektywny. Dodatkowo zastosowanie niższych stawek stanowi istotną zachętę 
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dla mieszkańców do selektywnego gromadzenia odpadów. Ponadto, wymieniona 

ustawa nakłada na gminy obowiązek osiągnięcia do 31 grudnia 2020 r. odpowiednich 

poziomów recyklingu i przygotowania do ponownego użycia m.in. następujących frakcji 

odpadów komunalnych: papieru, metali, tworzyw sztucznych i szkła. Zastosowanie niższych 

stawek dla nieruchomości zamieszkałych przyczyni się do realizowania wyznaczonych 

wskaźników w tym zakresie przez ustawodawcę.   

Określając stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, wzięto pod uwagę 

liczbę mieszkańców zamieszkujących Gminę Bobolice na dzień 30.09.2012 roku, ilość 

wytworzonych na terenie gminy odpadów komunalnych, koszty funkcjonowania systemu 

gospodarowania odpadami komunalnym (tj. odbierania, transportu, zbierania, odzysku i 

unieszkodliwiania odpadów, tworzenia i utrzymania selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych, obsługi administracyjnej systemu) w oparciu o dostępne dane i wykonane 

prognozy wymienionych wielkości. Stanowi o tym art.6k ust. 2 w powiązaniu z art.6r ust. 2 

ww. ustawy.  

Stawki opłat stanowią wyłącznie prognozowane koszty, jakie gmina poniesie z tytułu 

wdrożenia i zorganizowania systemu gospodarki odpadami. 

Opłata obowiązuje od 1 lipca 2013 roku. Opłata jest opłatą miesięczną, ale uiszczaną 

kwartalnie, w drugim miesiącu każdego kwartału.    

   

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Pan Radosław Serowski zaproponował, żeby ludziom tłumaczyć, że to nie wina 

Radnych, że wzrosła opłata za  śmieci.  

 

Pani Grażyna Wiater-Ubysz Zastępca Burmistrza dodała, że wyliczenia gminy Bobolice 

opierają się na faktycznych wyliczeniach kosztów wynikających z realizacji i wdrożenia tego 

systemu. Tak naprawdę  wysokość tej opłaty będzie znana dopiero po przetargu więc 10 czy 

15 zł. które zawiera uchwała nie są wiążące. Wysokość opłaty będzie uzależniona od tego 

jakie oferty gmina otrzyma w przetargu i który przedsiębiorca zostanie wybrany. Zgodnie z 

WPGO dla gminy Bobolice została wskazana instalacja w Sianowie, dlatego stawka zależy w 

dużej mierze id odległości.        

 

Radna Pani Justyna Terlecka zapytała, czy jeżeli okaże się, że stawka od osoby jest za wysoka 

to czy można wrócić do metody od gospodarstwa? Tu zmiana byłaby tylko w regulaminie.  

ale dopiero po przetargu ponieważ na dzień dzisiejszy nie ma specyfikacji żadnej firm.  
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Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza dodała, że jeżeli firma uczciwie podejdzie do przetargu 

to kwoty 10 i 15 zł zawarte w uchwale nie powinny być wyższe. Gdyby wyszło, że cena 

będzie wyższa, a przetargu nie można unieważnić to gmina nie może nic zmienić. Zmiany 

można dokonać po zakończeniu umowy z wykonawcą, który wygrał przetarg. 

 

Radna Pani Bożena Aksiutin powiedziała, że jeżeli wejdzie metoda od gospodarstwa to nic to 

nie zmieni obecnego stanu rzeczy.  

 

Radna Pani Zofia Kęcel zapytała czy na planowanych zebraniach z mieszkańcami będzie 

przedstawiana informacja na temat nowej ustawy „śmieciowej”? 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że takie informacje będą przedstawiane mieszkańcom Pani 

Grażyna Wiater – Ubysz dodała, że takie informacje będą też przedstawiane na zebraniach 

wiejskich.  

 

Radny Pan Zbigniew Oleksiak zapytał co z ludźmi, którzy nie będą płacili za śmieci? 

Wiadomo, że jeżeli nie płaci się za prąd czy wodę to jest odcinane , a w tym przypadku 

będzie to kolejny koszt dla gminy.  

Pani Grażyna Wiater-Ubysz odpowiedziała, że tak to wygląda, że gmina podpisuje umowę z 

przedsiębiorcą i gmina będzie regulować zgodnie z umową zawartą z przedsiębiorcą w 

sprawie należności. Jeżeli opłaty nie wpłyną od mieszkańców to gmina i tak musi zapłacić ze 

swojego budżetu i wywiązać się z warunków umowy.  

 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak powiedział, że skoro obecnym przedsiębiorcom opłacało się 

za taką kwotę jak jest obecnie to dlaczego teraz będzie o 100% więcej ? 

Pani Grażyna Wiater-Ubysz Zastępca Burmistrza powiedziała, że niektórzy płacą więcej niż 

planowana jest wysokość tej opłaty, niektórzy mniej, oczywiście jest to zależne od 

częstotliwości odbioru śmieci.  Każdy ma umowy indywidualnie zawierane i te umowy mają 

swoje warunki, to nie jest tak, że wszyscy mają takie same umowy. Nie można wprost 

przenosić zapisów i obowiązków wynikających dla obecnych przedsiębiorców odbierających 

odpady komunalne do tych zasad, które są w nowym regulaminie. Mieszkańcy, którzy mają 

teraz umowy zawarte z przedsiębiorcami powinni je wypowiedzieć zgodnie z zapisami 

umowy. 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że w momencie nie podjęcia stosownych 

przepisami prawa uchwał w sprawie nowej ustawy „śmieciowej”  to Wojewoda nakłada karę 

w wysokości od 10 do 50 tyś. zł i wydaje zarządzenie zastępcze i ustala sposób rozwiązania 
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zbiórki odpadów na ternie gminy. Nie można nie podjąć tych uchwał chociaż będzie 

to niekorzystne dla budżetu gminy. Takie są zastępcze narzędzia ustalone prawnie.     

 

Uchwała została podjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym” 

 

9) w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, terminu i miejscu składnia deklaracji przez właścicieli 

nieruchomości zamieszkałej.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Powołując się na art. 6n ust. 1 i 2  ustawy z 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach (Dz. U.z 2012 r. poz. 391) gmina, biorąc pod uwagę konieczność 

zapewnienia prawidłowego obliczenia wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, określa w drodze uchwały stanowiącej akt prawa miejscowego - wzór 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właściciela nieruchomości zamieszkałej. 

Uchwała określa informacje o terminach i miejscu składania deklaracji, wykaz dokumentów 

potwierdzających dane zawarte w deklaracji zawierającej objaśnienia dotyczące sposobu jej 

wypełnienia oraz pouczenie. Właściciel nieruchomości podaje w deklaracji swoje dane i adres 

nieruchomości, z której będą odbierane odpady komunalne. 

Obowiązek złożenia deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w nieruchomości zamieszkałej ciąży na właścicielu nieruchomości, przez 

którego rozumie się, zgodnie z art. 2 ust. 1 pkt. 4 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach (tekst jedn. Dz. U. z 2012 r. poz. 391)  także 

współwłaścicieli, użytkowników wieczystych oraz jednostki organizacyjne i osoby 

posiadające nieruchomości w zarządzie lub użytkowaniu, a także inne podmioty władające 

nieruchomością. W świetle tej definicji właścicielem nieruchomości jest zatem zarówno 

posiadacz nieruchomości, czyli ten, kto włada nią jak właściciel (posiadacz samoistny), jak i 

użytkownik, najemca, dzierżawca lub posiadający inne prawo, z którym łączy się określone 

władztwo nad cudzą nieruchomością (posiadacz zależny). 

Zgodnie z art. 2 ust. 3 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach (tekst jedn. Dz. U. z 2012 r. poz. 391) jeżeli nieruchomość jest zabudowana 

budynkami wielolokalowymi, w których ustanowiono odrębną własność lokali, obowiązki 

właściciela nieruchomości obciążają osoby sprawujące zarząd nieruchomością wspólną, w 

rozumieniu przepisów ustawy z dnia 24 czerwca 1994 r. o własności lokali (tekst jedn. Dz. U. 

z 2000 r. Nr 80 poz. 903 oraz z 2004 r. Nr 141, poz.1492) lub właścicieli lokali, jeżeli zarząd 
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nie został wybrany. Ustawa przenosi na osoby sprawujące zarząd nieruchomością 

wszystkie obowiązki właścicieli nieruchomości w zakresie utrzymania czystości i porządku, 

selektywnej zbiórki odpadów, składania deklaracji i wnoszenia opłat. 

Właściciel nieruchomości zobowiązany jest do złożenia deklaracji w Urzędzie Miejskim w 

Bobolicach do dnia 15 kwietnia 2013 r.  

Ponadto, po upływie tego terminu właściciele nieruchomości mają obowiązek złożenia 

deklaracji wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w terminie 14 dni od 

dnia, w którym zamieszkał na wskazanej nieruchomości pierwszy mieszkaniec lub powstanie 

odpadów komunalnych na nieruchomości. W przypadku zmiany danych stanowiących 

podstawę do ustalenia wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właściciel nieruchomości jest zobowiązany do złożenia korekty deklaracji w terminie 14 dni 

od zaistnienia zmiany. Opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi w zmienionej 

wysokości uiszcza się za miesiąc, w którym zmiana ta wystąpiła. 

Uchwała w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości jest jednym z aktów prawa 

miejscowego, która stanowi podstawę do prowadzenia kolejnych działań dążących do 

realizacji celu, jakim jest wprowadzenie nowego ustawowego systemu gospodarki odpadami 

w gminie Bobolice. 
 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”   

 

10) w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

W wyniku zmian w 2011 roku ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach z dnia 

13 września 1996 roku – gminy mają obowiązek objąć wszystkich właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych na terenie gminy systemem gospodarowania odpadami komunalnymi. 

Zgodnie z art. 6l przedmiotowej ustawy Rada ma obowiązek określić w drodze uchwały 

stanowiącej akt prawa miejscowego – termin, częstotliwość oraz tryb uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.   

Właściciele nieruchomości niezamieszkałych, na których są wytwarzane odpady komunalne 

mają bowiem obowiązek zawierać indywidualne umowy na odbiór odpadów. 
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Uchwała przewiduje, iż miesięczna opłata za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi będzie uiszczana co 3 miesiące do 15-stego drugiego miesiąca każdego 

kwartału ( za wyjątkiem sierpnia – „do 16-stego” z racji „15.08” jako stałego dnia ustawowo 

wolnego od pracy), tj. w lutym, maju, sierpniu i listopadzie za dany kwartał. Opłata kwartalna 

obejmować będzie zatem miesiąc poprzedni, bieżący oraz następny. Opłaty wnoszone co 3 

miesiące stanowią optymalną częstotliwość uwzględniając korzyści wszystkich stron – 

mieszkańców i płynność finansową gminy. 

Wysokość stawek (podstawowej - za odpady zmieszane i obniżonej – za odpady 

segregowane) została określona w odrębnej uchwale w sprawie określenia metody ustalania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. Natomiast 

wzór deklaracji, na podstawie której opłata będzie naliczana – został podany w uchwale w 

sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, terminu i miejscu składania deklaracji przez właścicieli nieruchomości 

zamieszkałej.  

Gmina Bobolice rozpoczyna świadczenie usług odbioru odpadów komunalnych właściciela 

nieruchomości zamieszkałej od dnia 1 lipca 2013 roku, dlatego też pierwszym terminem 

uiszczania opłaty jest 16 sierpnia 2013 roku. 

Zatem do dnia 30 czerwca 2013 roku obowiązywać będzie dotychczasowy system wywozu 

odpadów, tj.  indywidualnych umów. 

Uchwała stanowi akt prawa miejscowego i jest podstawą prowadzenia dalszych działań 

mających na celu wprowadzenie nowego systemu gospodarki odpadami komunalnymi w 

gminie Bobolice od stycznia 2013 roku.   

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”   

 

11) w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i zagospodarowania 

tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.    

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Grażyna Wiater-Ubysz Zastępca Burmistrza. 

Zgodnie z delegacją ustawową do wyłącznej kompetencji rad gmin należy określenie,  w 

drodze uchwały stanowiącej akt prawa miejscowego, szczegółowego sposobu i zakresu 
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świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości  i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w szczególności ilości 

odpadów komunalnych odbieranych od właściciela nieruchomości, częstotliwości odbierania 

odpadów komunalnych od właściciela nieruchomości i sposobu świadczenia usług przez 

punkty selektywnego zbierania odpadów komunalnych. 

Nie określono żadnego limitu dla ilości odbieranych odpadów zmieszanych oraz zebranych w 

sposób selektywny z tymże w każdej ilości będą odbierane wyłącznie odpady budowlano-

remontowe i rozbiórkowe z remontów, na które nie trzeba uzyskać pozwolenia na budowę 

zgodnie z ustawą Prawo Budowlane. Przyjęcie takiego rozwiązania wpłynie na ograniczenie 

zjawiska dzikich wysypisk, spalania oraz podrzucania odpadów. Odpady powstające w 

gospodarstwach domowych w sposób regularny tj. zmieszane odpady komunalne, odpady z 

papieru, szkła, tworzywa sztucznego, metalu wraz z opakowaniami wielomateriałowymi i 

odpady ulegające biodegradacji odbierane będą ze stałą, określoną w harmonogramie 

częstotliwością bezpośrednio z posesji. Pozostałe odpady wytwarzane w gospodarstwach 

domowych, które mieszkańcy zobowiązani są zbierać w sposób selektywny będą odbierane 

przez punkt mobilny co kwartał z poszczególnych nieruchomości lub mogą być bezpłatnie 

przekazane do Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów. W tym wypadku mieszkańcy 

pokrywają jedynie koszty dostarczenia tych odpadów do punktu.  

Uchwała, zgodnie z wymaganiami określonymi przez ustawodawcę, określa: 

1) ilość odpadów komunalnych odbieranych od właściciela nieruchomości w zamian 

za uiszczoną opłatę; 

2) szczegółowy sposób i zakres świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów,              

w tym częstotliwość odbioru odpadów; 

3) sposób świadczenia usług przez punkty selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych. 

Zakres świadczonych usług został tak zaplanowany, aby w jak najbardziej efektywny 

sposób, środki uzyskane z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

przeznaczyć na organizację i realizację systemu gospodarki odpadami komunalnymi 

dogodnego dla mieszkańców. 

Uchwała w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych stanowi akt prawa 

miejscowego i jest bezpośrednio powiązana z uchwałami w sprawie opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, wzoru deklaracji oraz terminu, częstotliwości i 
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trybu uiszczania opłaty. Wszystkie te uchwały tworzą podstawę do wdrożenia 

nowego systemu gospodarki odpadami komunalnymi w gminie Bobolice. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”   

 

12) w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”   

 

13) w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”   

 

14) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru informacji i deklaracji na podatek 

od nieruchomości.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”   

 

15) w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 



 23 
 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”   

 

16) w sprawie ustalenia ceny sprzedaży drewna dla celów podatku leśnego oraz 

wysokości stawek podatku leśnego. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”   

 

17) w sprawie wielkości środków publicznych przeznaczonych na udzielenie pomocy w 

ramach zwolnień z podatku od nieruchomości.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”   

 

18) w sprawie ustalenia ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego oraz stawek podatku 

rolnego.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Radny Pan Radosław Serowski powiedział, że każdy widzi tylko dopłaty unijne, ale 

nie wszyscy wiedzą to, że dopłaty są po to, żeby to rolnictwo w Unii Europejskiej jakoś 

trwało i rozwijało się.  

 

Uchwała została podjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym”    

 

19) w sprawie opłaty od posiadania psów  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

20) w sprawie zwolnień w opłacie od posiadania psów.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

21) w sprawie określenia zasad ustalania i poboru oraz terminu płatności i wysokości 

stawki opłaty miejscowej na terenie gminy Bobolice.  

   

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

22) w sprawie wysokości stawek opłaty targowej oraz terminów płatności i sposobu jej 

poboru na terenie gminy Bobolice.  
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

23) w sprawie ustalenia inkasentów pobierających podatek od nieruchomości, podatek 

rolny, leśny, opłatę od posiadania psów oraz opłatę targową i miejscową na terenie 

gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

24) w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu nieruchomości 

gruntowej położonej na terenie miasta Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic. 

Działka nr 285/1 o powierzchni 0,0095 ha położona jest w Bobolicach przy ul. Traugutta (na 

zamieszczonej poniżej mapie ewidencyjnej przedmiotowa nieruchomość zaznaczona została 

kolorem żółtym). 

Na działce nr 285/1 Spółka ENERGA-OPERATOR SA Oddział w Koszalinie planuje 

wybudowanie kontenerowej stacji transformatorowej. Stacja ta stanowi element 

projektowanej elektroenergetycznej sieci kablowej do zasilania w energię elektryczną 33 

działek przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną, położonych w 

Bobolicach w sąsiedztwie byłych bloków wielorodzinnych Nadleśnictwa Bobolice (zaplecze 

ul. Traugutta). 

W piśmie z dnia 18 października 2012 r. Spółka ENERGA-OPERATOR SA wyraziła 

zainteresowanie nabyciem w drodze bezprzetargowej działki nr 285/1 oświadczając 

jednocześnie, że nabywana nieruchomość przeznaczona będzie na realizację urządzeń 

infrastruktury technicznej i celów publicznych określonych w art. 6 ustawy z dnia 21 sierpnia 

1997 r. o gospodarce nieruchomościami oraz że cele te będą realizowane przez podmioty, dla 
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których są to cele statutowe i których dochody przeznacza się w całości na 

działalność statutową. 

Zgodnie z art. 37 ust. 3 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami w 

odniesieniu do nieruchomości stanowiących własność jednostki samorządu terytorialnego 

rada w drodze uchwały może zwolnić z obowiązku zbycia w drodze przetargu nieruchomości 

przeznaczone pod budownictwo mieszkaniowe lub na realizację urządzeń infrastruktury 

technicznej albo innych celów publicznych, jeżeli cele te będą realizowane przez podmioty, 

dla których są to cele statutowe i których dochody przeznacza sie w całości na działalność 

statutową. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

25) w sprawie przystąpienia Gminy Bobolice do wspólnej realizacji projektu „Wrota 

Parsęty II – Usługi społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu Parsęty”.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy. 

 

Gmina Bobolice uchwałą Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 27.08.2010 r. przystępowała 

do udziału jednocześnie w dwóch projektach; 

1) „Wrota Parsęty – Infrastruktura społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu Parsęty”, 

2) „Wrota Parsęty – usługi społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu Parsęty”, 

które stanowiły jedno łączne przedsięwzięcie. Po analizie i weryfikacji łącznych kosztów 

zadań, a szczególności w zakresie infrastruktury w dorzeczu Parsęty, gdzie wydatki 

stanowiłyby dla gminy kwotę 418 tyś. zł przy efekcie rozszerzania usług w miejscach już 

funkcjonowania i dostępu do internetu – uchwała Rady Miejskiej XII/110/11 z dnia 28 

października 2011 r. zrezygnowano z tej inwestycji. Ze względu, że były dwa projekty, jako 

łącznie – jednocześnie gmina zmuszona była do rezygnacji z projektu „Wrota Parsęty II” – 

Usługi społeczeństwa informacyjnego w dorzeczu Parsęty. 

Obecnie Związek Miast i Gmin Dorzecza Parsęty z racji wycofania się innych gmin z 

niniejszego projektu i braku uzyskania planowanego poziomu dofinansowania – zrezygnował 

z realizacji projektu „Wrota Parsęty II – infrastruktura społeczeństwa informacyjnego w 

dorzeczu Parsęty” rozdzielając oba projekty jako dwa odrębne zadania. 

 



 27 
Mając na uwadze efekty projektu jakie gmina uzyska po ponownym przystąpieniu 

do projektu - zadania pn; „Wrota Parsęty II – usługi społeczeństwa informacyjnego w 

dorzeczu Parsęty” wnosi się o podjęcie niniejszej uchwały. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

26) w sprawie ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1m³ usług zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków z terenu miasta i gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Grażyna Wiater-Ubysz Zastępca Burmistrza. 

Informacje przedstawione w formie prezentacji multimedialnej stanowią załącznik do 

protokołu.  

Na podstawie art. 24 ust. 2 i 4 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w 

wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (tekst jednolity Dz. U. z 2006 r. Nr 123, poz. 

858), przedsiębiorstwo Regionalne Wodociągi i Kanalizacja Spółka z o.o. w Białogardzie 

dnia 19 października 2012 r. złożyło wniosek o zatwierdzenie taryfy dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, wraz ze szczegółową kalkulacją 

cen i stawek opłat. Wniosek dotyczy taryfy na okres od dnia 1 stycznia 2013 r. do dnia 31 

grudnia 2013 r. na terenie miasta i gminy Bobolice.  

Wniosek taryfowy Spółka RWiK opracowała zgodnie z ustawowymi zasadami zawartymi w 

Rozporządzeniu Ministra Budownictwa z dnia 28 czerwca 2006 r. w sprawie określenia taryf, 

wzoru wniosku o zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń na zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków (Dz. U. Nr 127, poz.886).  

Wysokość ceny wody brutto na 2013 rok wynosi 9,60 złotych i  jest mniejsza o 10 groszy w 

stosunku   do 2012 roku (9,70 zł). Dopłata z budżetu Gminy do wody planowana jest w 

wysokości 1,53 złotych brutto. 

 Wysokość ceny ścieków  brutto na 2013 rok wynosi 16,65 złotych i jest większa o 76 groszy 

w stosunku do 2012 roku (15,89 zł). Dopłata z budżetu Gminy do ścieków planowana jest  

wysokości 6,66 złotych brutto.  

Łącznie w 2013 roku dopłacimy  z budżetu Gminy do wody i ścieków 8,19 złotych brutto o 

66 groszy więcej w stosunku do roku 2012 gdzie dopłata wynosiła  7,53 złotych brutto.  
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Ad. 10. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

Pani Sekretarz Krystyna Dobrzańska przekazała komunikat do sołtysów w sprawie badania 

słuchu w sołectwach przez firmę Alanos Dobry Słuch ze Szczecinka.  

 

Pan Józef Borowski – sołtys sołectwa Nowe Łozice – powiedział, że został podniesiony 

podatek rolny, mimo tego, że były obietnice, że nie podatek ten nie będzie podwyższany.  

Odpowiedzi udzieliła Pnia Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że nigdy nie mówiła o 

tym, że nie będzie podnoszona stawka za podatek rolny. Natomiast były rozmowy, że będą 

obserwacje jak stawka będzie się kształtować i takie były uzgodnienia na spotkaniach z 

rolnikami. Stawka za podatek rolny nie wzrosła nie wiadomo ile jak twierdzi Pan sołtys, 

wzrosła o 1,68 zł. podwyższa podatku rolnego jest w tej chwili najniższą podwyżką jak jest ze 

wszystkich podatków, które są ustalone.  

Pan Józef Borowski zapytał odnośnie nowej ustawy „śmieciowej” - czy ktoś z radnych 

zagłębił się jak to będzie z rodzinami ubogimi, skąd ludzie na to wezmą pieniądze skoro na 

dzień dzisiejszy nie mają za co płacić za wodę i prąd? 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza posiedziała, że ten problem był już podnoszony przez 

Radnych podczas sesji i zostało to obszernie wyjaśnione. Samorządowi też nie podoba się 

nowa rewolucja śmieciowa, ale jeśli nie zostałyby podjęte stosowne uchwały to Wojewoda 

nakłada na samorząd karę  

Radny Pan Artur Tomczak powiedział, że temat ten był bardzo długo i szczegółowo 

omawiany przez Radnych oraz władze gminy w dniu 30 października 2012 roku. Wszyscy są 

świadomi tego, że część obywateli nie będzie płaciła za swoje śmieci co jest klęską dla 

gminy.   

 

Ad. 11.Trybuna obywatelska 
W trybunie obywatelskiej głos zabrali:  

1. Robert Galicki  Prezes OSP w Bobolicach – poprosił o możliwość wystąpienia przed Radą 

Miejską ponieważ chce przedstawić pewne trudności i problemy, które miały miejsce 2 

listopada 2012 roku podczas pożaru w jednym z mieszkań w bloku przy ul. Wyspiańskiego 6. 

Pan Galicki przedstawia problem w tak szerokim gronie po to, aby podjąć jakieś działania.  
Treść wystąpienia pana Galickiego stanowi załącznik do protokołu 
Radna Pani Zofia Kęcel powiedziała, że jest mieszkanką bloku przy ul. Wyspiańskiego i była 

świadkiem całego zajścia. W imieniu mieszkańców Pani Radna podziękowała Panu 

Galickiemu za sprawną akcję wszystkich strażaków. Były to chwile naprawdę tragiczne.  
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Radna Pani Bożena Aksiutin powiedziała, że sprawa miejsc parkingowych w 

okolicach zajścia całej sytuacji poruszana jest od dłuższego czasu podczas sesji. Pani Radna 

zdaje sobie sprawę, że jest to trudność finansowa, żeby zwiększyć miejsca parkingowe. 

Należy wejść na tereny zielone przy blokach, trzeba to zrobić pomimo, że parę lat temu 

kwestie te były uzgadniane i mieszkańcy sprzeciwiali się temu, żeby pod ich oknami stawiano 

samochody. W tej sytuacji należy wziąć pod uwagę przede wszystkim bezpieczeństwo osób.  

 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza podziękowała Panu Galickiemu za to, że jest na sesji i 

powiedział o tym zdarzeniu w tak szerokim gronie. Jest to temat naprawdę ważny i można 

teraz tylko dziękować, że to tak się skończyło. Pani Burmistrz uważa także, że koniecznie 

trzeba wprowadzić organizację ruchu na ul Wyspiańskiego i Matejki. Żeby postawić 

jakiekolwiek znaki muszą na to być zgody, a do tego potrzebny jest projekt organizacji ruchu, 

który kosztuje i wymaga czasu. Pani Burmistrz poprosiła Radnych o to, żeby mówili 

mieszkańcom, że nastąpią zmiany w parkowaniu samochodów na tych ulicach, ponieważ 

ostatnie zdarzenie nauczyło jakie mogą być konsekwencje zablokowania dojazdu.  

2. Renata Tomczak – powiedziała, że wielu mieszkańców Radwanek, Gozdu, Cybulina i     

Kurowa zwraca się z wnioskiem, żeby zrobić coś z mostem przy byłym wysypisku śmieci w 

Boboliczkach z racji tego, że jest to droga powiatowa to Pani Tomczak rozmawiała z 

Dyrektorem PZD w Koszalinie i ustalił, że nie jest właścicielem i sprawę skierował do gminy 

Bobolice. Na m oście tym często dochodzi do tego, że stoją zakorkowane samochody – most 

ma wysokości 3,5m. Prośba Pani Tomczak o przeprowadzenie działań w tym kierunku. 

Remont  drogi gminnej do nowo wybudowanych stawów w miejscowości Ubiedrze – kto jest 

właścicielem mostu na rzece Chociel – most zagraża bezpieczeństwu ponieważ są w nim 

dziury. Była prowadzona inwestycja, jeździł ciężki sprzęt. Po ustaleniu właściciela należy 

podjąć działania zmierzające do zabezpieczenia tego mostu. Pani Tomczak wnioskuje o 

dokonanie naprawy i remontu drogi gminnej przy posesji Państwa Rudnickich Różewko 1, 

nie ma możliwości przejechania na tej drodze, ani zawrócenia na tej drodze ponieważ 

zrobiona jest tama z kamieni. Pani Tomczak zapytała jak wygląda sprawa wycięcia drzew w 

miejscowości Cybulino koło bloku, PZD nie widzi przeciwwskazań, żeby usunąć drzewa przy 

blokach, ale gmina nie wyraża zgody na wycięcie tych drzew. Mieszkańcy wykonali nową 

elewację, a gałęzie tych drzew niszczą ją oraz stwarzają niebezpieczeństwo. Prośba o 

sprawdzenie na jakim etapie jest ta wycinka i czy jest możliwość wydania zgody na usunięcie 

drzew. Kolejna sprawa to prowizja od pobieranej opłaty targowej – 20% od zainkasowanej 

kwoty, nie należy przy tym zapominać, że te opłaty pobierają pracownicy ZUKiO, którzy są 

do tego wyznaczeni i to w godzinach pracy. Sołtysi, którzy dokonują poboru podatku mają 

wynagrodzenie w wysokości 10%. Jeżeli chodzi o sprawę podatku rolnego to Pani Tomczak 
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powiedziała, żeby nie dziwić się jeżeli na dożynkach nie będzie obecnych rolników. 

Wyraźnie było sygnalizowane, że jeżeli będą rozmowy gminy z rolnikami to będzie inna 

współpraca. Odnośnie uchwały „śmieciowej” to ustawodawca nie nakazuje wprost 

prowadzenia konsultacji społecznych nad projektem regulaminu, ale warto byłoby się 

wsłuchać w głos mieszkańców, rozwiać ich obawy, wykorzystać propozycje, znaleźć wspólne 

rozwiązanie. Jeżeli chodzi o śmieci wyrzucane na czyjeś posesje to powinno się ludziom 

mówić, że pierwszym krokiem jest zgłoszenie tego faktu do Burmistrza lub Straży Miejskiej, 

która jest od pilnowania porządku i czystości na terenie gminy. Pani Tomczak kończąc 

powiedziała, że dobrze, że odbędą się w lutym 2013 roku spotkania w sołectwach, ale to 

chyba celowe, że w lutym, żeby nie zgłosić sugestii i propozycji do budżetu gminy. To nie 

jest czas na wsłuchanie się w głos mieszkańców i słuchać ich problemów bądź dodać nowe 

zadania do budżetu ponieważ budżet będzie już uchwalony. Powiedziała, że zaskoczona jest 

stanowiskiem Przewodniczącego Rady Miejskiej z powodu nieudzielenia głosu w części 

sprawozdawczej ( sprawozdanie z hali widowiskowo-sportowej), a nie uchwałodawczej.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, mówiąc, że obrady prowadzi Przewodniczący 

Rady, który udziela głosu bądź nie.  Natomiast jeżeli chodzi o most przy byłym wysypisku 

śmieci to temat jest dobrze znany gminie, obecnie most jest pod opieką konserwatora 

zabytków, który nie robi nic, żeby poprawić jego stan. 

 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że jeśli chodzi o wiadukt w kierunku 

Gozdu to były rozmowy z Panem Dyrektorem Zwolińskim nie zgłosił żadnej informacji do 

gminy jat twierdzi Pani Tomczak, natomiast zgłosił problem do PKP w Szczecinie. Most nie 

jest własnością gminy lecz własnością PKP. Pani Burmistrz dodała, że o ten most były 

starania kilka lat temu, jest nawet dokumentacja na dowód tego. PKP dostarczyła wniosek 

inspektora nadzoru budowlanego mówiący, że most jest w stanie dostatecznym i nie ma się 

czego obawiać. Zamontowano na moście siatki zabezpieczające przed wejściem na most 

dzieci. Na rozbiórkę mostu nie zgadza się konserwator zabytków bo jest to most zabytkowy. 

Głosy mieszkańców są podzielone co do rozbiórki tego mostu, ponieważ niektórzy obawiają 

się, że zrobi się to trasa szybkiego ruchu. Na dodatek most jest oddany w bezp łatne użyczenie 

dla Stowarzyszenia Miłośników Kolejki Wąskotorowej. Działania dotyczące całej sprawy 

mostu będą nadal wspierane przez Panią Burmistrz. Jeżeli chodzi o ustalenie właściciela 

mostu na rzece Chociel to należy to sprawdzić kto jest tym właścicielem. Państwo Rudniccy 

otrzymali pismo od gminy z odpowiedź, że droga będzie naprawiona w 2013 roku. Wycinka 

drzew przy blokach w Cybulinie – jest zgoda RDOŚ na wycinkę tych drzew. Jeśli chodzi o 

inkaso – plac targowy – Pani Burmistrz ustosunkuje się do osoby Pana Eugeniusza Brzozy. 
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Od dwóch lat nie pobiera opłaty targowej, w tym roku pobierał opłatę przez 2 

tygodnie podczas urlopu Pani Iwony Misztal. Rolnicy – po to są organizowane spotkania z 

rolnikami, żeby z nimi rozmawiać i takie spotkanie odbyło się 29 października br. Przyszli ci, 

którzy chcą rozmawiać z Panią Burmistrz. Jeśli chodzi o właścicieli nieruchomości, którzy są 

zobowiązani do wywózki śmieci to tak działa. Jeżeli jest ustalony właściciel i nie reaguje na 

wezwania to zgłaszane jest to na policję, wiadomo jaka jest procedura prawna w zakresie 

uporania się z tym tematem. Spotkania z mieszkańcami sołectw odbędą się w luty/marzec, 

Pani Burmistrz znane są potrzeby mieszkańców sołectw, spotkania odbywają się w miarę 

potrzeb i przy okazji różnych spraw załatwia się sprawy bieżące. Dodatkowo odbywają się 

spotkania z sołtysami, gdzie mówi się o tym co potrzeba na miarę możliwości. Realizuje się 

to co jest najpilniejsze i najważniejsze, i na co pozwalają środki budżetowe. Jakiekolwiek 

wymiganie się od tego, żeby spotkać się w lutym z mieszkańcami, po to żeby nie ująć jakiś 

zadań w budżecie 2013 roku nie ma tu miejsca.  

 

Pani Renata Tomczak sprostowała, że chodzi tamę, która jest zbudowana przy posesji 

Państwa Rudnickich zamieszkałych Różewko 1 na drodze gminnej. Kolejna kwestia to 

drzewo przy drodze powiatowej w Cybulinie jest w pasie drogowym drogi powiatowej.   

 

Ad. 12. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   
W tym punkcie głos zabrali:  

Radny Pan Zbigniew Oleksiak – zgłosiła problem dojścia do RWiK przy ul. Koszalińskiej, 

mieszkańcy chodzą drogą 11po poboczu, gdzie jest bardzo niebezpiecznie.   

 

Ad. 13 . Zakończenie obrad.  
Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 

 


